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Tli'BI Dergi'yi Bm Yillll 
Mnazl yapm  haıi'IIJtl' .. 
Tür1<iye Seyahat Acentaları 
Birliği'nin y�yın organı olan 
"Türsab Dergi", Eylül 1993 
sayısından itibaren Ekin Yazın 
Merkezi tarafından yayına 
hazırlanacak. Bilindiği üzere bir 
süreden beri dergiyi Taya Limited 
hazırlıyordu. Tür1<iye'de turizm ile 
ilgili olarak yayınlanan en eski 
dergi durumundaki Türsab Dergi, 
123. sayısına ulaşmış 
durumdadır. O 

ONIIalalii'IIUrlmle 
BÇIIIYII' .. 
Orman alanlarının turizm 
yatırımiarına açılmasını 
sağlayacak olan protokol 11 
Haziran 1993 tarihinde imzalandı. 
Protokole göre, turizm alan ve 
merkezleri dışında kalan orman 
arazilerinin Çevresel Etki 
Değerlendirmesi yapılarak turizme 
açılması ilke olarak 
benimsendi. o 
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UNEP Türkiye Komitesi kuruldu 
Birleşmiş Millet Çevre Programı (United Nations Environment Program!UNEl.... 
çeşitli ülkelerde birer ulusal komite kurarak; etkinliklerinin genişletilmesi, UNEP'in 
daha iyi tanıtılması, ülkelerin UNEP bünyesinde çevre için daha etkili çalışma 
yapmalarına destek olunması amaçlarının gerçekleştirme yoluna gitmektedir. Tür
kiye'deki komiteyi kurma görevini UNEP'ten alan Türkiye Çevre Vakfı, bu ani · ··
içinde ilgililerle ilişki kurarak, komitede, değişik birçok kesim ve kuruluşun olan 
ları ölçüsünde yer almasını sağlaması konusunda görüş birliğine varmıştır. Dışis
leri Bakanlığı, Çevre Bakanlığı, üniversiteler, kadın kuruluşları, parlamento, ge 
lik, basın ve gönüllü çevre kuruluşlarının temsilcilerinden oluşacak onbeş kişilik bir 
kurulun ön hazırlıkları bu yılın ilkbaharında sonuçlandırılmış ve UNEP Türkiye 
mitesi ilk toplantısını 15 Haziran 1993'te yapmıştır. 

K1Y1Iar1m1z havadan kontrol edilecek ... 
Kıyılarımızın denizden gelen kirlenmeye karşı korunması amacıyla Turizm 
kanlığı, Içişleri Bakanlığı ve Türk Hava Kurumu arasında bir protokol imzalandı. 
Bu protokol ile Balıkesir-Altınova'dan başlayarak Mersin il sınırına kadar uzarL_. 
kıyı şeridini kapsayan master plan çerçevesinde, bundan böyle Içişleri, Turizm, 
Ulaştırma ve Çevre Bakanlıkları işbirliği yapacaklar. Master planın bu yılki prog
mı çerçevesinde kıyılarımızın; denizden gelen kirlenmeye karşı korunması al+m
cıyla THK uçakları havadan kontrol görevini yapacak ve bu denetimler sonucu lıı:ı
lirlenen kirleticileri Sahil Güvenlik Komutanlığı'na bildirecekler. 

•ıurizmci .. say1s1 giderek arbyor ama ••. · · 
Kimler gerçekten turizmcidir? Bu alanda faaliyet içinde olanların tümü elbette 
ki gerçekten turizmci değillerdir. Belki onlar kendilerini turizmci sayabilirler 
Turizm işiyle iştigal bile ediyor olabilirler, ama gerçekten turizmci mi bunlar. 
Öyleyse nedir ''turizmci" olmanın koşulu dersiniz? Bunun tanımını yapmak el
bette ki uzmanların işidir, ancak isterseniz biz burada turizmci olmamanı 
göstergelerinden söz edelim. Bir kere inşa ettiği tesisinin kanalizasyonunu 
denize boşaltan ya da boş alana bırakanlar, SIT alanlarına zarar verenler 
eski eser kaçakcılığını yapanlar, buna göz yumanlar veya gerekli tepkiyi gös
termeyenler bizce gerçekten "turizmci" değillerdir. Para kazandığı setörün 
çekim ögelerini korumayanların "turizmci" olmadıkları ortadadır. Onlar ols 
olsa bu işte geçici olanlardır, ancak şunu bilelim ki bu tipler sektörü gün ve 
gün kirletiyorlar. Kurunun yanında yaş da yanıyor... 
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lifinüllü çevre dernekleri kurultaYt17 Ekim 
JJJ93.de Ankara toplaniyor .. / 
Gönüllü çevre dernekleri 17 Ekim 1993 tarihinde Ankara'da Anayasa Mahkemesi 
-tantı salonunda toplanıyor. Türkiye Tabiatını Koruma Derneği ile Doğu Akde
niz'deki gönüllü çevreci derneklerin girişimiyle gerçekleştirilecek olan kurultayda, 
�üllü çevre derneklerinin bir çatı altında toplanması ve aralarındaki işbirliği ola
ııc:u<larının arttırılması konularının ayrıntılı olarak tartışılması planlanmaktadır. 12-
U.,Ekim 1993 tarihleri arasında yine Ankara gerçekleştirilecek olan Nükleer Kar• . hafta ve kongre sonrasında toplanacak olan kurultay, Türkiye'deki çevreci ha
retin dönüm noktası olacağı şeklinde yorumlanmaktadır. Kurultay'a Türkiye'den 
--,<çok gönüllü çevre derneğin katılması beklenmektedir. 

:Ukleer Kar§lb Kongre 17 Ekim 1993 
.Jiihinde Ankara• da toplaniyor 

kiye'deki 30'a yakın gönüllü kuruluşun bir araya gelmesiyle ilk kez gerçek�tirilecek olan "Nükleer Karşıtı Kongre", 17 Ekim 1993 tarihinde Ankara'da 
lanıyor. 12-15 Ekim 1993 tarihleri arasında Makina Mühendisleri Odası'nın 

gerçekleştireceği "Nükleer Teknoloji Kurultayı" ertesinde toplanması uygun bu
""'"-an Nükleer Karşıtı Kongre, toplantıların yanı sıra çeşitli etkinlikleri de kapsaya
l..ar<. öte yandan kongre tarihlerine rastlayan 11-17 Ekim 1993 tarihlerinde 
�kleer Karşıtı Hafta" ilan edildi. Bu hafta içerisinde nükleer karşıtı gönüllü der-

. t ve kuruluşlarca çeşitli etkinlikler gerçekleştirilecek ve nükleer enerjinin canlı 
dünyası için olan zararları etkileri kamuoyuna anlatılacak. "Nükleer Karşıtı 
hgre ve Hafta"ya katılmak isteyenler ve bu konuda katkıda bulunmayı düşü
nenierin "Arif Künar, Esat Caddesi No: 37/13 Küçükesat- ANKARA" adresin
� daha ayrıntılı bilgi edinebilirler. 

ı ılakalanlar Projesi•nin ilk k1sm1tamamland1 
�kiye Çevre Vakfı'nın; Akşehir, Beyşehir, Karamuk ve Hortam ış gölleri ile Ereğli 
sazlıklarında geliştirdiği araştırma projesi, çevreden sorumlu Devlet Bakanlığı ile 
�6.1991 tarihinde imzalanan protokol hükümleri uyarınca gerçekleştirilmiştir. 
1"\ııı<ara'da gerçekleştirilen ön hazırlık çalışmalarından sonra, proje kapsamındaki 
�kalanlarla ilgili mevcut literatür tarana- ,.--------------. 
ı cm veriler incelenmiş, daha sonra, belirle
� program çerçevesinde saha çalışma
:.. ... a geçilmiştir. Her gölde tesbit edilen is
-onlarda, gerekli teknik yöntemlere ve 
� .. _liğe uyularak numuneler alınmış ve nu
llll'.neler Ankara'ya getirilerek TCV bünye
: jeki laboratuvarda incelenmiştir. Ayrı
� bitkiler, balıklar, zooplanktonlar, fitap
. Klar, bentik organizmalar ve kuşlar da 
uzmanlar tarafından değerlendirilmiştir. 
.lışılan göllerdeki su kalitesinin belirlen
mesi amacıyla fiziksel ve kimyasal özelli
;-ı.i tesbit etme hedefini güden ölçüm ve 
analizler yapılmış ve ayrıca gerekli bilgisa
·- programlar geliştirilerek grafik ve tab
lolar ortaya çıkarılmıştır. 
-
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Eber Gölü ve Çevre 

Sempozyumu kitabi .. 
Bolvadin Belediyesi ile Bolvadin 
Meslek Yüksekokulu tarafından 

geçtiğimiz yıl gerçekleştirilen 
Eber Gölü ve Çevre 

Sempozyumu'nda sunulan 
bildiriler kitap halinde biraraya 

getirilerek yayınlandı. Kitap, 
Bolvadin Belediyesi yayınları 

arasında çıktı. o . 

SKAL 54. Dünya Kongresi 
Kasun•da istanbul•da ... 

Uluslararası Skal Kulüpleri 
Birliği'nin 54. Dünya Kongresi, 

7-12 Kasım Tarihlerinde 
Istanbul'da toplanıyor. Kongrey� 

87 ülkenin seçkin tur 
operatörlerinin de içinde olduğu 
2000 kişi katı lacak. Istanbul, bu 

konreye ikinci kez evsahipliği 
yapacak. Bilindiği üzere Istanbul 
SKAL kulüplerine ilk evsahipliğini 

1970yılında yapmıştı . o 

Eber Gölü lle ilgili 
lotDürara ödül ... 

Afyon Zafer Haftası Kültür 
Etkinlikleri kapsamında Afyon ili 

Kültür Müdürlüğü'nün düzenlediği 
• Afyon'un Kültür Değerleri ve 

Turistik Yerleri" konulu fotoğraf 
yarışmasında Yücel Çağlav'ın 

Eber Gölü'nü konu alan Eber-ll 
adlı fotoğrafı ikincilik ile 

ödüllendirildi. o 

TÜRSAB• dan 
acentelere iilül ... 

TÜRSAB, Türkiye'ye 1 milyon 
dolardan daha fazla döviz 

kazandıran seyahat acentelerine 
ödül verdi. 24 Ağusta 1993 

tarihinde Istanbul Hilton Oteli'nde 
yapılan törende 109 acenteye 

ödülleri dağıtı ldı. o. 
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Karadeniz ölüyar mu?.. · 
·. 

Zonguldak Çevre Koruma Derneği , Karadeniz'de 
yaşanmakta olan kirlifiğe dikkatleri çekerek bu Jronuda ilgili 
bakanlıkların gereken önlemleri alması gerektiğine ilişkin 
açıklamalarda bulundu. 

Zonguldak Çevre Koruna Der
neği, son yıllarda Karadeniz'de ya
şanmakta olan kirliliğe dikkatleri çe
kerek bu konuda önlem alınmasını 
istedi. Dernek Başkanı Baran Ay
dın imzasıyla yayınlanan bildiride şu 
görüşlere yer verilmektedir: 

"Karadeniz, gün geçtikce kimya
sal, endüstriyel ve nükleer kirletici
lerio etkisiyle kirlenmektedir. Kapalı 
bir deniz olan ve sirkülasyon ola
nağı bulunmayan Karadeniz'in artık 
kendini yenileme gücü kalmamıştır. 
Bunun sonucu olarak canlı yaşam 

gittikçe azalmakta, görülen kirlilik 
yanında görülmeyen kirlilik ürküt
mektedir. Karadeniz'i kirleten başlı
ca unsurlar Tuna'dan gelen endüs
triyel atıklar, nükleer kirlilik, kanali
zasyonlar, sanayi atıkları ve termik 
santral atıklarıdır." 

"Geçtiğimiz ay i çerisinde Batı 
Karadeniz'in bazı bölümlerinde Ku
ruçaşile civarında, boğazlar dahil 
lstanbul'a kadar bir renk yeşillen
mesi gözlenmiştir. Ufka kadar tek 
renga bürünen Karadeniz alıştığımız 
lacivert sulardan farklı bir görünü me 

7. Be§ Yillik Kalkinma Plam Turizm özel 
ihUsas Komisyonu çalt§malarma ba§ladt .. 

7. Beş Yıllık Kalkınma Planı Turizm Özel Ihtisas 
Komisyonu geçtiğimiz günlerde yaptığı ilk toplantı ile 
çalışmalarına başladı 

7. Beş Yıllık Kalkınma Planı'nın sek
törler bazında alınacak önlemlerini sap
tayacak olan özel ihtisas komisyonları 
çalı şmaları na başladı. 1995-1999 yılları 
arasında uygulamaya konulacak olan 7. 
Beş Yıllık Kalkınma Planı'nda turizm 
sektörü ile ilgili özel ihtisas komisyonu 
da geçtiğimiz günlerde ilk toplantısını 
yaptı. Özel Ihtisas Komisyonu'nun baş
kanlığına Bilkent Üniversitesi öğretim 
üyelerinden Dr. lhsan Çetin'in getirildiği 
toplantıda alt ihtisa� komisyonlarının da 
hangi konulardan oluşacağı da saptandı 

Planı özelihtisas Komisyonu'nun alt ih
tisas komisyonları şu konulardan oluş
maktadır. 

1. Genel Politikalar Alt Komisyonu 
(Başkan: Dr. Ahmet Ya/mı). 

2.Yatırım-Fınansman-Teşvik Alt Ko
misyonu ( Başkan: Tankut ünal). 

3. Işletmeler Alt Komisyonu ( Baş

kan Y1lmaz lşJkÇJ). 

4. Tanıtma-Pazarlama Alt Komisyo
nu (Başkan: Ali Yalçm). 

bürünmüştür . .  Dernek olarak bun 
' sebebini arıtşırmaya başladık. lik o

larak Çevre Bakanlığı ile ilişkiJ
geçtik. Bu görüşmelerde bize veri- . 
len bilgi: 'Ağaçların yeşi l rengir-o 
suya yansıdığı, çeşitli ışık kırılmala
rının olabileceği veya yağmur sul 
rının etken olabileceği' idi . "  

"Karadeniz'in gitti kçe hız kaz 
nan bir i vme ile, büyük bir umurs� 
mazlıkla katletildiğini, bu yörede d -
ğup büyüyen insanlar olarak gö 
lemlemekteyiz ve içimiz sızlamak:""' 
tadır. Acil önlemler alınması ve k 
nunun önemsenmasi i çi n  ille de 
görünür bir kirlilik veya bir patla -
olması şart mı? .. Karadeniz'in kirlilik 
sorunu ile Çevre Bakanlığı'nın, bili 
kuruluşlarının, üniversitelerin ve ye:_ 
rel yönetimlerin i lgilenmesini ist iy 
ruz. Sorunun uluslararası boyutları 
da vardır. Karadeniz' in doğal ka 
nakları öncelikle Karadeniz ülkel� 
rinin ortak çabaları ile korunabill 

nu (Başkan: Prof. Dr. Meral Korzay). 

6. Planlama Alt Komisyonu 
(Başkan: Prof. Dr. Orhan Kuntay). 

7. Yasal, Yönetsel Konular Alt Ko
misyonu (Başkan: Oktay Var/Jer). 

8. AT ile Ilişkiler Alt Komisyonu L 
( Başkan: Emre Öztürk). l 

9. Turizmin Çeşitlendirilmesi ve 1 
Geliştirilmesi Alt Komisyonu ( Başkan:! 
lsmet Ülker). 

Turizm Sektörü Özelihtisas Korni-l 
syonu, alt komisyonlardan gelecek ra- l 
porlar doğrultusunda elde edilecek so 
nuçları bir özet halinde Devlet Planla- 1 
ma Teşkilatı'n� sunacak ve daha son� 
ra da DPT, Ozel Ihtisas Komisyonu 1 
Sonuç Raporu içerisindeki bazı önlem-ı 
lere 7. Beş Yıllık Kalkınma Planı'nın 
"Turizm Sektörü" bölümünde yer ve-1 

Buna göre 7. Beş Yıllık Kalkında 5. Eğitim ve Istihdam Alt Komisyo- recektir. O. 
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J_drizm ara§brmalarl desteklenmeli ... 
ı ıirkiye 'de bir yılda tüm lisansüstü düzeylerde olmak üzere 
-'ye yakın turizm ile ilgili tez yazılmaktadır. Tezlerill hiç 
�mazsa bir bölümiiniilı turizm ile ilgili Bakanlık, demek ya da 
- .. kıflarca desteklcllmesinde büyük yararlar bulımn�;aktadır. 
- Türkiye'de son yıllarda turizm 
ile ilgili okul ve program sayısı ola

-:diğince arttı . Bu na parelel ola
rak da bu alanda çalışmalar yapan 

·ansüstü proramlar ve buraiarda
..!s.L öğrenci sayı iannda önemli ar-

11ar gerçekleşti. Öğrenci sayısı 
�kımından pek çok dünya ülke
_.hin önünde olduğumuz bir ger

�k. Aynı şekilde yükseköğrenim 
.... rizm programlarında çal ışmakta 

�n öğretim elemanların ın  sayısı 
u d giderek artmakta. 

......., Geçtiğimiz günlerde uzun bir 
süre Anadolu Üniversitesi Eski

-ıhir Meslek Yüksekokulu müdür
�ğünü y�pmış  olan Prof. Dr. Ya-

vuz Odabaşı'n ın bir önerisi ile ka;
şı laştık .. Prof. Dr. Odabaşı Türki
ye'de gerçekleştirilen turizm tezle
rinin hiç olmazsa bir bölümünün 
desteklen-mesi, bunlara finansal 
destck sağlanması gerektiğini 
söyledi. 

Doğrusunu söylemek gerekirse 
hiç de yabana atı lacak bir öneri · 
değ!l bu. Ülkemizde tJmü lisans
üstü düzeylerde olmak üzere bir 
yılda 50 yakın tez yazılmaktadır. 
Bunların hiç olmazsa 5-1 0'unun 
desteklenmesinin, oldukca güzel 
sonuçları olacaktır. Turizm alanın
da çal ışmalar yapmakta olan Tu-
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ı rizm 13akanl ığı ,  TUGEV veya diğer 

kurumlar bu desteği pekala yapa
bilirler. Olu�tu;ac�kları bir bilim ku

'ruluna yapı lan başvuruları incele
tip, içlerinden seçecekleri bir bö
lüm tezi,  başta parasal o lmak üze
re destekleyebilir ve tezin ilgili ku
rullarda kabul edilmesinin ardın
dan kita p olarak yayın ianmasını  da 
üstlenebilirler. Bunun için ayrıla
cak parasal miktarın öyle büyük 
rakanıları bulacağını sanmıyoruz. 
Bunun için örneğin Turizm Bakan
l ığı tJir tane sempozyum veya kon
ferans yapmayıp, buraya harcaya
cağı parayı bu tip bir çalışma için 
harcayabilir. Böylesi bir çalışmayı 
TÜRSAB, otelci dernekleri, MAR
YAT ve diğer turizm örgütleri de, 
kendi alanlarına giren çalışmaları 
destekieyerek gerçekleştirebilir-

. ler. Örneğin TÜRSAB seyahat iş
letmeciliği alan ındaki teziere teş
vik vereceğini açıklayı p ve bunu 
gerçekleştirebilir.O 

Turizm sektöründe "Müdür Yetişti
ren oıwııar- diye adlandırılan dört yıllık 
Tllizrn Işletmeciliği ve Otelcilik Yük
selokullan'nın sayısı 12'ye ulaştı. Bu yıla 
kadar sayılan 8 olan bu okulların sayısı 
yeni açılan programlar ile birlikte 12'yt 
buldu. BlindiOi Ozere bu yıl Çanakkale 
Onsekiz Mart Üniversitesi, lzzet Baysal 
Oriversitesi'nde birer, Anadolu Üniver
sitesi'nde ise biri Orgün, diğeri de yay
gın olmak üzere iki adet Turizm Işlet
meciliği ve Otelcilik Yüksekokulu açıl
mıştır. 

Üniversitelere bağlı olarak eğitim-öğretim çalışmalarmda 
bulunan dört yıllık turizm ve otelcilik programlarınm 

sayısı 12 'ye ulaştı. Önümüzdeki yıllarda açılması 
planlananlar ile bu alandaki okul sayısı 12 olacak. 

Ote yandan geçtiğimiz yıl karama
maleri yayımlanan iki adet dört yıllık tu
rizm prograr!)ı da OnümOZdeki yıllarda 
eğitim-ocretim faaliyetierine başlaya
caklar. Onümüzdeki yıllarda eğitime 
başlaması beklenen bu iki dört yıllık 
program, Mustafa Kemal Üniversitesi
'ne bağlı Antakya Turizm işletmeciliği 
w Otelci&k Yüksekokulu He Muğla Ü-

niversitesi'ne bağlı Muğla Turizm Iş
letmeciliği ve Otelcilik Yüksekokulu'
dur. Bu okulların da açılmasıyla "müdür 
yetiştiren okul" sayısı14'e ulaşacaktır. 

Elde edilen bu okul sayıları, bu ala
nda ileri gitmiş ülkelerin orta1amalannın 
çok üzerine çıkmış bulunmaktadır. 

Mevcut okulların eğitm-öğretim et
kinliklerinde pek çok sorunla karşı kar
şıya bulundukları göz önüne alındığın
da, yeni açılan ve açılacak bu okulların 
sorunları daha da ağırlaştıracağı, öğ
rencileri dört yıl oyalamaktan öteye bir 

işlevlerinin olmayacağını söylemek bir 
kehanet olmasa gerek. 

Turizm sektörünün bu düzeyde ele
mana ihticaı var mı? sorusu bile sorul
madan, sadece siyasi oteritelerin karar
ları i�e açılan bu programlar sonucunda, 
zaten sektör tarafından fazlaca ciddiye 
alınmayan bu okulların sektör tarafın
dan iyice dışlanması sorununu ortaya 
çıkaracaktır. öte yandan bu okullara 
karşı genel olarak ortaya çıkacak sek
törün tepkisel yaklaşımı bu alanda daha 
ciddi eğitm-öğretim çaliışmaiarı içinde 
olan programları da etkileyeeektir.O. 
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